
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 26. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 472
Ministeren har i flere svar til Folketinget gjort gældende, at det vil kunne skræmme
udenlandske investorer væk, hvis man fremover kræver, at alle de virkelige aktionærer
skal registreres på forhånd ved navn, hvis de skal have mulighed for at søge om refusion
af udbytteskat. Mener ministeren også, at det vil skræmme udenlandske investorer væk,
hvis et flertal i Folketinget pålægger selskaberne at bruge det nye Aktionærrettighedsdi-
rektiv II til at indhente oplysninger om, hvem deres virkelige aktionærer er? I bekræftende
fald bedes ministeren oplyse, hvorfor det skulle skræmme investorer væk fra Danmark,
hvis Aktionærrettighedsdirektivet ikke pålægger investorerne noget nyt, men alene på-
lægger formidlerne, dvs. depot-bankerne, at videregive de oplysninger om aktionærerne,
de allerede ligger inde med.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mona Juul (KF) og Rune Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Mona.Juul@ft.dk, Rune.Lund@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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